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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezik-e az Országos Kollégiumfejlesztési Stratégia 
felülvizsgálatát, felgyorsítását?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A 2016 szeptemberében kiadott és decemberben elfogadott Országos Kollégiumfejlesztési Stratégia 
a kollégiumi rendszer országos szintű felújítása céljából született meg. A Stratégiában 
megfogalmazták: „A jelenleg jóváhagyott, már forrással rendelkező hét projekt esetében a 
következő 2 évben több, mint 1 700 szoba épül vagy újul meg, 3 899 férőhellyel és 21,4 Mrd Ft nettó
költséggel.”

Ez a hét projekt: Az ELTE Nagytétényi Úti Kollégiumának és a Bibó István Szakkollégiumának, az 
Óbudai Egyetem Kandó Kálmán Kollégiumának, a Testnevelési Egyetem Kerezsi Endre 
Kollégiumának, valamint a Győri Széchenyi István Egyetem Hegedűs Gyula kollégiumának 
fejlesztése. Továbbá két új kollégium építése a Győri Széchenyi István Egyetem, illetve az 
Testnevelési Egyetem hallgatói számára.

A hét projektből 2018-al bezárólag csupán négy valósult meg. A Testnevelési Egyetem két 
kollégiumfejlesztése és az Óbudai Egyetem kollégiumfejlesztése nem fejeződött be a Stratégiában 
meghatározott ütemtervnek megfelelően. A megvalósult projekteknél is számos probléma merült 
fel: jelentős csúszások, plusz költségek, illetve a kapacitások nem megfelelő növekedése a 
tervezettekhez képest.

A HÖOK felmérése szerint 2015-ben a fővárosban az átlagos kollégiumi túljelentkezés 32%-os 
volt. Csak a fővárosban több mint 3300 kollégiumi férőhelyre jelentkező hallgató nem jutott 
egyetemi ellátáshoz. Az albérlet árak folyamatosan emelkednek, sokak számára a kollégiumi 
jelentkezésük elutasítása egyetemi tanulmányaik keresztülhúzását is jelenti.



Ma egy átlagos albérletért négyszer-ötször annyit kell fizetni, mint egy kollégiumi helyért. A 
jelenlegi kollégiumi rendszer a férőhelyek alacsony száma miatt nem képes ellátni a hallgatókat, 
különösen a fővárosban. Az Országos Kollégiumfejlesztési Stratégia végrehajtása elengedhetetlenül
szükséges lenne ahhoz, hogy ez a helyzet valamelyes javuljon. A Stratégia 2023-ig kellene, hogy 
befejeződjön, de már most jelentősek a csúszások. Minden egyes csúszás hallgatók tömegeit fosztja 
meg a kollégiumi lakhatástól.

Mindezekre tekintettel az alábbiakra várom válaszát:

Tervezik-e az Országos Kollégiumfejlesztési Stratégia felgyorsítását? 

Tervezik-e a kollégiumfejlesztések körét kibővíteni a hatalmas túljelentkezések és az albérletárak 
folyamatos emelkedése miatt? 

Várom érdemi válaszát!
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